
PROTOKÓŁ Nr 50/2017

z Lsesji Rady Gminy Świlcza

z dnia 8 listopada 2017 r.

Sesję Nr Lzwoła ną w trybie nadzwyczajnym otworzył i prowadził Przewodniczący RadyGminy PanPiotr

Wanat, który powitał wszystk ich zebranych i zaproszonych gości. Zgodnie z listą obecności stwierd ził

obecność 11 radnych co stanowi quorum przy którym Rada Gminy może obradować i podejmować

uchwały. Nieobecni radni przesła li na ręce Przewodniczącego usprawied liwienia. Wszyscy radni

otrzymali ustalony porządek obrad, który przedstaw ia się następująco .

1. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu Utrzymania Czystości i Porząd ku na terenie Gminy

Świlcza .

2. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie

odbierania odpadów komunalnych od właścic ie li nieruchomości i zagospodarowania tych

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie

odpadami komunalnymi.

3. Sprawy różne i wolne wnioski.

Przewod niczący Rady Gminy stwierdził, że jest to sesja zwołana w trybie nadzwyczajnym w związku z

tym powi nno się rozpatrywać sprawy merytoryczne i zaproponował, aby punkt : Sprawy różne zdjąć z

porządku obrad.

Następnie poinformował, że Wnioskodawca PanWójt zgłosiłdodatkowy punkt do porządku obrad, a

mianowici e:

Podjęcie uchwały w sprawie wysokości i zasad udzielania oraz rozliczania dotacji celowej dla

podmiotów prowadzących żłobki, kluby dziecięce oraz dziennych opiekunów na obszarze Gminy

Świ lcza .

Pan Seweryn Kornak - przedstawił swoją uwagę i stwierdził, iż sesja zwołana w trybie nadzwyczajnym

nie może być rozszerzana o dodatkowe punkty i zawnioskował aby nie głosować nad projektem

uchwały zgłoszonym jako punkt dodatkowy.

Pan Piotr Wanat - przytoczył przepisy prawne zawarte w ustawie o samorządzie gminnym, które w

art. 20 pkt 4 zezwalają na rozszerzenie porządku obrad pod warunkiem, że jest wyrażona zgoda

wnioskodawcy. W związku z ty m, że wnioskodawcą jest Wójt, i dodatkowy punkt równ ież zgłasza Wójt

rozszerzenie porządku obrad jest zgodne z prawem.

W związku z dalszymi wątpliwościa mi Pan Przewodniczący Rady poprosił o wypowiedż Radcy
Prawnego, który potwierdził , iż przytoczone przepisy prawa potwierdzają, iż dodatkowy punkt może

być zgłoszony do porządku obrad sesji nadzwyczajnej .

PanSławomir Styka Zastępca Wójta - uzasadnił wniesienie dodatkowego proje ktu uchwały i wyjaśnił,

że dodatkowa uchwała jest związana z rządowym proje ktem " Maluch" i ma na celu umożliwienie

Gminie Świlcza złożen ie wniosku o dofinansowanie w tym proje kcie.

Pan Piotr Wanat - poddał pod głosowanie porządek obrad, który z naniesionymi zmianami

przedstawia się nastę pująco :

1. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku na terenie Gminy

Świlcza .



l

2. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie
odpadami komunalnymi.

3. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości i zasad udzielania oraz rozliczania dotacji celowej dla

podm iotów prowadzących żłobki, kluby dziecięce oraz dziennych opiekunów na obszarze
Gminy Świlcza .

Za przyjęciem porządku obrad głosowało - 10 radnych

Przeciw-O

Wstrzymałosię - 1

Rada Gminy większością głosów przyjęła porządek obrad .

Przystąpiono do realizacji porządku obrad

Ad..1). Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku na terenie Gminy

Świlcza.

Pan Piotr Wanat - odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję.

Pan Piotr Wanat - zadał pytanie czy w obszarze zabudowanym w gminie wiejskiej można spalać różne

odpady typu gałęzie itp.

Pani Anna Niemier Kierownik Referatu - wyjaśniła , że zgodnie z przepisami na terenie gmin miejskiej

jak i wiejskiej nie można spalać odpadów na posesjach w obszarze zabudowanym.

Seweryn Kornak - zgłosił swoją wątpliwość co do zapisu w § 15 pkt 1, cyt . "wyprowadzania psów na

tereny użytku publicznego wyłącznie na smyczy; zwolnienie z tego obowiązku dozwolone jest tylko pod

warunkiem nałożenia psu kagańca" i stwierdził, że pies w kagańcu może być również napastliwy w

stosunku do dzieci. Następna uwaga dotyczy zapisu § 17 ust. 2 cyt." Właściciel padłego zwierzęcia lub
właściciel nieruchomości, na której znajduje się padłe zwierzę winien niezwłocznieusunąć je."i zapytał

jak rozumieć zapis "usunąć je"

Pani Anna Niemier-wyjaśniła, że usunięcie padłego zwierzęcia na nieruchomości należy do właściciela

tej nieruchomości, który winien skontaktowaćsię zfirmą, która zajmuje się utylizacją zwierząt i zlecenie

jej wywiezienia tego zwierzęcia .

Pan Kazimierz Ozimek Radca Prawny - wyjaśnił że ustawa o ochronie zwierząt mówi o tym jak

postępować ze zwierzętami padłymi.

Pan Ryszard Franczyk sołtys sołectwa Bratkowice - zapytał jak postępować w przypadku gdy na

nieruchomości zostanie znalezione padłe dzikie zwierzę np. sarna.

Pani Anna Niemier - zobowiązała się przygotować odpowiedź na zadane pytanie w dniu następnym.

Pan Bogdan Wójcik - zapytał o powód zwoływania sesji nadzwyczajnej w celu podejmowania tych

uchwał, skoro rozporządzenie weszło od początku roku

Pani Anna Niemier - wyjaśniła, że przepisy weszły w życie od 1 lipca 2017 r. , a obecnie zbliża się

postępowanie przetargowe na odbiór odpadów i po analizie dokumentów jest potrzeba dostosować

regulaminy do treści rozporządzenia. Uchwały te są publikowane w Dzienniku Urzędowym

Województwa Podkarpackiego, a ponieważ będą ogłaszane przetargi do których są podawane numery



uchwał, stad też sesja nadzwyczajna żeby nie przedłużać czasu potrzebnego do publikacji uchwał i
ogłaszania przetargów.

Pan Kazimierz Ozimek - wyjaśnił, że jest konieczne ogłoszenie przetargu do odbierania odpadów na

następny rok od 1 stycznia 2018 r. Jednym z elementów tego przetargu jest zaznajomienie oferentów

z regulaminem czystości obowiązującym na teren ie Gminy Świlcza .

Pan Piotr Wanat - stwierdził, że pytanie dotyczyło innej kwestii, jeżeli przepisy weszły w lipcu to

dlaczego nie było tych uchwał w sierpniu, wrześniu czy pażdzierniku .

Pan Sławomir Styka - poinformował, że pracownik, który zajmował się tymi sprawami już nie pracuje

w Urzędzie Gminy, a Pani Anna Niemier Kierownik Referatu przygotowuje to w zastępstwie .

Przystąpiono do głosowania - Za podjęciem uchwały głosowało -10

Przeciw-O

Wstrzymałosię - O

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę

Ad.Z). Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów,

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami

komunalnymi.

Pan Piotr Wanat - odczytał projekt uchwały otworzyłdyskusję.

W związku z brakiem dyskusj i przystąpiono do głosowania

Przystąpiono do głosowania - Za podjęciem uchwały głosowało - 11

Przeciw-O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę

Ad.3). w sprawie wysokości i zasad udzielania oraz rozliczania dotacji celowej dła podmiotów

prowadzącychżłobki, kluby dziecięce oraz dziennych opiekunów na obszarze Gminy Świlcza.

PanSławomir Styka - wyjaśnił zapisy uchwały i poinformował, że opieka nad dziećmi świadczona przez

żłobki, kluby dziecięce i dziennych opiekunów jest najbardziej powszechną z instyt ucjonalnych form
świadczeniaopieki nad dziećmi w wieku do lat 3. Obecnie w Gminie Świlcza zamieszkuje ok. 493 dzieci

w wieku do lat 3 (dane pozyskane z Ewidencji ludności na dzień 06 listopada 2017 r.). Gmina dysponuje

55 miejscami w Żłobku Gminnym w Trzcianie, funkcjonującym w formie jednostki budżetowej.

Wcześniej był składany taki wniosek Maluch, ale z powodu punktacji, która została nałożona, ten

wniosek odpadł. Jedyną możliwością zwiększenia tej punktacji jest podjęcie tej uchwały, która

umożliwi powstanie nowego żło bka w przedszkolu w Bratkowicach.

Pan Piotr Wanat - odniósł się do lokalizacji żłobka w Bratkowicach, która żadnej miejscowości nie jest

po drodze.

Pani Edyta Goclon referent Urzędu Gminy- wyjaśniła, że kwestia lokalizacji jest związana z

rozporządzeniem w którym jest zapis o wymogach odnośnie lokali i miejsc w których takie żłobki mogą

być two rzone. Obecnie Gmina dysponuje takim miejscem w przedszkolu w Bratkowicach stąd wniosek



będzie stworzony na tę lokalizację. W innych miejscowościach takich miejsc nie ma, jeżeli się pojawią

to wnioski można będzie przygotowywać na inne lokalizacje.

Pan Piotr Wanat - odczytał projekt uchwały.

Pan Seweryn Kornak - zapytał o liczbę miejsc w żłobku .

Pani Edyta Goclon - poinformowała , że nowych miejsc będzie 15.

Pani Natalia Skuba- Więcław- zapytała odnośnie terminu otwarcia żłobku

Pani Edyta Goclon - poinformowała- że żłobek będzie otwarty na przyszły rok j es i en ią ,

a dofinansowanie na to miejsce będzie obowiązywało 1 rok.

Pan Kazimierz Ozimek- wyjaśnił, że każdy podmiot będzie mógł co roku występować o dotację .

Pan Seweryn Kornak - stwierdził, że żłobek jest jak najbardziej potrzebny, a 15 miejsc jest

wykorzystywane w ramach możliwości. Zapytał jednocześnie czy Gmina prowadzi działania w kierunku

uruchomienia budynku żłobka z prawdziwego zdarzenia.

Pani Edyta Goclon - wyjaśniła , że nie ma wiedzy o takich działaniach, natomiast wszystko opiera się

na planach w budżecie i jeżel i takowe się pojawią, na pewno ruszą prace w kierunku pozyskania

dodatkowych funduszy .

Przystąpiono do głosowania - Za podjęciem uchwały głosowało - 11

Przeciw-O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jednogłośn i e podjęła w/w uchwałę

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Piotr Wanat zamknął obrady 50 sesji Rady Gminy,

która trwała od 16.00 do 16.55.

Protokołowała : Bożena Pięta


